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Vážení spoluobčané,

ve středu 5. 11. 2014 volili nově zvolení zastupitelé na ustavujícím zasedání Zastupitel-
stva obce Ludgeřovice starostu, místostarostu a Radu obce. Přiznám se, že jsem velmi potě-
šen, že složení Rady obce je stejné jako v uplynulých čtyřech letech. Dává nám tak možnost 
pokračovat v započaté práci a je to také výraz důvěry v osvědčenou sestavu. Po svém zvolení 
starostou jsem hovořil o tom, že je vždy mnohem těžší svou práci a myšlenky obhájit. Vyjá-
dřil jsem také přání, aby všichni zastupitelé skutečně táhli za jeden provaz při snaze rozvíjet 
naši obec a touhu, aby nezůstalo jen u tohoto mého přání.

Již počátek nového období se nese v rytmu neutuchající práce. Při intenzivních jednáních 
se zástupci Ředitelství silnic a dálnic ČR a dodavatelskou společností Strabag se podařilo 
zkrátit původně stanovený termín opravy silnice I/56 mezi Ostravou a Hlučínem do 30. 11. 
2014 o více než 14 dnů. O tuto dobu se tak zkrátil nutný průjezd tisíců vozidel naší obcí, za 
což skutečně zástupcům obou výše zmíněných společností děkuji. 

Několik občanů se na mne i na pana místostarostu obrátilo s upozorněním na špatný 
stav akátů u kapličky na ulici Vrablovecká. Za podnět i všímavost všem děkuji. V příštím 
roce počítáme realizací přípravy pozemků pro výstavbu nových rodinných domů mezi ulicí 
Vrablovecká a ludgeřovickými rybníky. Součástí projektu bude vybudování nového chodní-
ku vedoucího kolem kapličky k rybníkům a počítáme zde také s nahrazením již dožívajících 
akátů novou výsadbou i novou úpravu prostoru kolem kapličky.

Pracovníci Technických služeb Ludgeřovice i firmy Škrobánek se intenzivně připravují 
na příchod zimy a tím i na zimní údržbu našich komunikací. Stejně jako v předchozích 
letech chci opět vyzvat všechny majitele automobilů, aby svá vozidla neparkovali na 
ulicích. Většina našich ulic není svou šířkou vhodná pro parkování a  stačí mnohdy 
jedno špatně zaparkované vozidlo, aby byla údržba některé části obce v podstatě ne-
možná. Nikdo nemůže po našich zaměstnancích chtít, aby riskovali poškození ta-
kových vozidel, proto všechny důrazně upozorňuji, že v  případě takto odstavených 
vozidel omezujících nebo znemožňujících průjezd nebude daný úsek ulice udržován! 
Doufám, že jsme k sobě navzájem ohleduplní a takové situace nebudeme muset v letošní 
zimě řešit…

Závěrem mi dovolte poděkovat všem zaměstnancům obce i obecního úřadu za celoroční 
spolupráci a popřát Vám všem příjemné prožití svátků vánočních a správný vstup do roku 
2015.

Mgr. Daniel Havlík
starosta obce Ludgeřovice

Vážení spoluobčané,

děkujeme Vám za důvěru ve volbách do Zastupitelstva obce Ludgeřovice, přejeme Vám 
krásné prožití Vánoc a spokojenost po celý rok 2015.

Členové a zastupitelé ČSSD Ludgeřovice

Slovo starosty
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Z prvního zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice
K prvnímu (ustavujícímu) zasedání se zastupitelé zvolení v říjnových komunálních vol-

bách sešli 5. listopadu 2014 v sále Obecního domu. Přítomno bylo všech 19 zvolených zastu-
pitelů. Jejich jednání sledovalo asi 25 občanů obce. Zasedání bylo slavnostně zahájeno státní 
hymnou. Každý zastupitel pak složil zákonem předepsaný slib a převzal průkaz zastupitele. 
Následovala volba starosty, místostarosty a dalších členů rady obce. Zastupitelé rozhodli, že 
budou o jednotlivých navržených kandidátech hlasovat veřejně a v abecedním pořadí. Sta-
rostou byl všemi 18 hlasy zvolen Mgr. Daniel Havlík, místostarostou byl všemi 18 hlasy zvo-
len Mgr. Pavel Lokaj. Dal-
šími členy rady obce pak 
byli zvoleni Mgr. Lubomír 
Bardaševský, MUDr. Petr 
Bělan a  p. Marcela Košá-
ková. Vedení obce tak zů-
stalo zcela stejné jako v mi-
nulém volebním období.

ZO rozhodlo, že žádný 
zastupitel nebude pro vý-
kon své funkce uvolněn.

AV.

Zastupitelstvo obce
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Výtah z Usnesení z 1. (ustavujícího) zasedání  
Zastupitelstva obce Ludgeřovice
(dále ZO), konaného dne 5. 11. 2014 sále Obecního domu v Ludgeřovicích

• ZO schválilo v souladu s článkem 2 Volebního řádu alternativu veřejného hlasování pro 
volbu starosty, místostarosty a dalších členů rady obce.

• ZO zvolilo v  souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č.128/2000 Sb., 
o obcích starostou obce Mgr. Daniela Havlíka.

• ZO rozhodlo o volbě jednoho místostarosty obce.

• ZO zvolilo v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích do funkce místostarosty obce Mgr. Pavla Lokaje.

• ZO rozhodlo v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č.128/2000 Sb., 
o obcích o volbě 5 ti členné rady obce.

• ZO zvolilo v  souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č.128/2000 Sb., 
o obcích členem rady obce Mgr. Lubomíra Bardaševského.

• ZO zvolilo v  souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č.128/2000 Sb., 
o obcích členem rady obce MUDr. Petra Bělana.

• ZO zvolilo v  souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č.128/2000 Sb., 
o obcích členkou rady obce p. Marcelu Košákovou.

• ZO rozhodlo, že pro následující volební období nebude žádný z členů zastupitelstva pro 
výkon své funkce uvolněn.

• ZO rozhodlo zřídit v souladu s ustanovením §§ 117 odst. 2 a 84 odst. 2 písm. m) zákona 
č. 128/2000 Sb. 5 ti členný finanční výbor zastupitelstva obce pro volební období 2014 
- 2018.

• ZO zvolilo v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) a § 117 odst. 4 zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích do funkce předsedy finančního výboru člena zastupitelstva obce 
Ing. Přemysla Havlíka.

• ZO zvolilo v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích členy finančního výboru na období 2014 – 2018

 p. Lydii Hořínovou
 Ing. Lukáše Mučku 
 p. Martina Návrata 
 p. Milenu Paskudovou.
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Kultura
OBECNÍ KNIHOVNA LUDGEŘOVICE

Rybář a spisovatel Jan Opatřil četl dětem
Jan Opatřil nebyl v  naší 

obecní knihovně poprvé. 24. 
října četl nejdříve žákům prv-
ních tříd a  po hodině i  žá-
kům druhých tříd. Četl jim 
ze svých pohádkových knížek 
o  kapříkovi Metlíkovi a  jeho 
kamarádech. Také jim povídal 
ledasco zajímavého o  rybách 
a  rybářích. Děti byly nadšené, 
celou hodinu s velkým zaujetím 
poslouchaly. Také si prohlédly 
jeho knížky a  hezké drobnos-
ti, které pro ně vyrábí. Byla to 
opravdu vydařená akce.

AV.

• ZO rozhodlo zřídit v souladu s ustanovením §§ 117 odst. 2 a 84 odst. 2 písm. m) zákona 
č. 128/2000 Sb. 5 ti členný kontrolní výbor zastupitelstva obce pro volební období 2014 
- 2018.

• ZO zvolilo v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) a § 117 odst. 4 zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích do funkce předsedy kontrolního výboru člena zastupitelstva obce 
Ing. Petra Baránka.

• ZO zvolilo v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích členy kontrolního výboru na období 2014 – 2018
 p. Josefa Balgara
 p. Radka Dvořáka
 p. Pavla Kramného, MBA
 p. Vladimíra Maryšku.

• ZO rozhodlo o konání příštího zasedání zastupitelstva obce dne 17. 12. 2014 v 17.30 
hod. ve společenském sále Obecního domu v Ludgeřovicích.

• ZO rozhodlo dle § 6 odst. 5 písm. f) ve vazbě na § 47 odst. 1 a 4 a § 49 odst. 1 a § 53 
odst. 1 zákona č.183/2006 Sb. o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), 
že zastupitelem, který v rámci projednávání územního plánu obce Ludgeřovice bude spo-
lupracovat s pořizovatelem, je určen Mgr. Daniel Havlík, starosta obce.

VB.
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KALENDÁŘ AKCÍ
 7. 12. 2014 Mikulášská nadílka (Hostinec Na Vrablovci – pořádá ČČK Vrablovec)
 7. 12. 2014 Adventní koncert (Chrám sv. Mikuláše)
 9. 12. 2014 Vánoční jarmark (Charitní domov sv. Mikuláše)
 9. 12. 2014   Teátr Víti Marčíka (sál Obecního domu – pořádá Římskokatolická farnost Ludge-

řovice)
12. 12. 2014  Ochotnické divadlo PROPADLO – hra Kočárky (Hostinec Na Vrablovci –  

pořádá ČČK Vrablovec) 
13. 12. 2014 Beseda Na motorce k jezeru Bajkal (Hostinec Na Vrablovci) 
26. 12. 2014 Štěpánská zábava (sál Obecního domu – pořádá SDH Ludgeřovice)

Vážení občané,

dne 7. 12. 2014 od 15:00 hodin 
pořádáme 

v Hostinci Na Vrablovci

BUDEME SE NA VÁS TĚŠIT
– MIKULÁŠ, ČERT, ANDÍLCI A ČČK VRABLOVEC

VSTUPNÉ JE DOBROVOLNÉ
SBĚR BALÍČKŮ S NADÍLKOU PŘED ZAČÁTKEM AKCE

MIKULÁŠSKOU
NADÍLKU
JSTE SRDEČNĚ ZVÁNI
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10.01.2015 Obecní ples     
 Obec Ludgeřovice, p. Baránková – tel.: 553 876 017

17.01.2015 Ples mladých hasičů  
 SDH Ludgeřovice, p. Bielan – tel.: 723 426 251

18.01.2015 Maškarní ples pro děti  
 MŠ Hlučínská

24.01.2015 Farní ples
30.01.2015 Ples mladých    
 p. Thiel Nikolas, tel.: 608 951 101

31.01.2015 Myslivecký ples
 Myslivecké sdružení Ostříž, p. Lokaj – tel.: 723 886 030

01.02.2015 Maškarní ples pro děti   
 SRPDŠ Ludgeřovice

06.02.2015 Ples    
 HP TREND, p. Strachotová – tel.: 737 272 633

07.02.2015 Ples
 TJ Ludgeřovice, p. Kolenková – tel.: 724 110 109, 
 p. Šafarčík – tel.: 602 533 373

13.02.2015 Valentýnská zábava 
  TJ Ludgeřovice

20.02.2015 Ples
 Tenis klub Antošovice, p. Michalík – tel.: 603 418 293

21.02.2015 Hasičský ples      
 SDH Ludgeřovice, p. Pudichová – tel.: 604 574 219

28.02.2015 Ples
 p. Paskuda Přemysl

07.03.2015 Ples
 FO TJ Ludgeřovice, p. Kolenková – tel.: 724 110 109, 
  p. Šafarčík – tel. 602 533 373

14.03.2015 Josefovská zábava
 SRPDŠ

Plesová sezóna 
v Obecním domě v Ludgeřovicích
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V sobotu dne

13. 12. 2014 od 18 hodin
se uskuteční v Hostinci na Vrablovci

projekce s besedou o cestě
p. Helmuta Šafarčíka na motorce
k jezeru Bajkal

BAMOKA BMW
MOTORRAD TOUR 2014  
– BAJKÁÁÁL
Všichni zájemci jsou srdečně zváni • Vstupné zdarma
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Základní a mateřská škola
Vyhodnocení sběru žaludů a kaštanů  

září, říjen 2014
Výsledková tabulka ve sběru žaludů a kaštanů tříd – nižší stupeň

Umístění Třída Hmotnost kg na žáka Nejlepší sběrač třídy
1. místo 2.A 36 kg Bialas J.             137 kg
2. místo 1.A 22 kg Šafarčík E.        126 kg 
3. místo 4.B 17 kg Musálková E.     70 kg

Výsledková tabulka ve sběru žaludů a kaštanů jednotlivců – nižší stupeň

1. Bialas Jan 2.A 137 kg
2. Šafarčík Erik 1.A 126 kg
3. Sikora Tomáš 1.B 123 kg
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Výsledková tabulka ve sběru žaludů a kaštanů tříd – vyšší stupeň

Umístění Třída Hmotnost kg na žáka Nejlepší sběrač třídy
1. místo 7.A 14 kg Valchařová S.           108 kg
2. místo 8.B 6 kg Hrtánek M.             118 kg
3. místo 7.B 4,6 kg Černík O.                  40 kg

Výsledková tabulka ve sběru žaludů a kaštanů jednotlivců – vyšší stupeň

1. Hrtánek Miroslav 8.B 118 kg
2. Valchařová Sabina 7.A 108 kg
3. Diener Daniel 9.A  73 kg

Celkem: 3 582 kg

Děkujeme, že jste se aktivně zúčastnili sběru žaludů a kaštanů a výherním třídám gra-
tulujeme.

Vyhodnocení sběru papíru 
22. 10. – 23. 10. 2014

Výsledková tabulka ve sběru papíru tříd – nižší stupeň

Umístění Třída Hmotnost kg na žáka Nejlepší sběrač třídy
1. místo 3.A 61 kg Havlík V.             236 kg
2. místo 4.B 51 kg Košák V                 259 kg 
3. místo 1.A 43 kg Bartusek V.        188 kg

Výsledková tabulka ve sběru papíru jednotlivců – nižší stupeň

1. Košák Václav 4.B 259 kg
2. Havlík Vojtěch 3.A 236 kg
3. Lokaiová Eliška 3.B 213 kg

Výsledková tabulka ve sběru papíru tříd – vyšší stupeň

Umístění Třída Hmotnost kg na žáka Nejlepší sběrač třídy
1. místo 7.A 56 kg Nevřelová K.          409 kg
2. místo 9.B 34 kg Tomečková T.         443 kg
3. místo 8.B 30 kg Morysová A.           252 kg



12 / 2014 LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ

13

Výsledková tabulka ve sběru papíru jednotlivců – vyšší stupeň

1. Tomečková Tereza 9.A 443 kg
2. Nevřelová Kristýna 7.A 409 kg
3. Valchařová Sabina 7.A 362 kg

Celkem: 11 305 kg

Děkujeme, že jste se aktivně i přes nepříznivé počasí zúčastnili sběru papíru a výherním 
třídám gratulujeme.

Turistický kroužek – Pustevny 26. 10. 2014 – Filipka 9. 11. 2014
Další naše turistické výpravy se uskutečnily opět v neděli.

První z  nich vedla po poměrně nenáročné trase na 
Pustevny, kde jsme si zpestřili cestu dolů půjčením terén-
ních koloběžek. Až na psí doprovod byli všichni sjezdem 
nadšeni.

Druhá trasa mířila směrem k Jablunkovu. Vydali jsme 
se z  Hrádku na Filipku, která byla předzvěstí opravdu 
těžkého pochodu. Někteří sice s  obtížemi, ale nakonec 
všichni vystoupali pod Velký Stožek. Počasí nám opravdu 
přálo a zatímco se údolí topila v mlze, my jsme se kochali 
nádhernými výhledy na polské Beskydy. Pak už nás če-
kal jen příjemný sestup do Návsí a hodinová cesta vlakem 
domů.

Mgr. Edita Przybylová
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Výstava
Ve dnech 8. – 9. listopadu se uskutečnila v areálu Českého 

svazu chovatelů v Ludgeřovicích výstava, které se žáci naší ško-
ly nejen zúčastnili, ale také ji vyzdobili svými obrázky. Nejlepší 
práce byly oceněny sladkou odměnou.

Děkujeme klubu ČSCH v  Ludgeřovicích za dobrou spo-
lupráci a  zároveň blahopřejeme Matějovi Hruškovi ze 7. A. 
Umístil se v soutěžní výstavě „O MISTRA KLUBU S MEZI-
NÁRODNÍ ÚČASTÍ“ na 3. místě.

Marie Plačková, ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Turnaj ve stolním tenise
Dne 11. listopadu jsme se vyda-

li na turnaj ve stolním tenise, který 
se konal v Opavě. Na místo, kde se 
turnaj konal, jsme dorazili jako prv-
ní, a proto jsme měli výhodu v tom, 
že jsme se mohli pořádně rozehrát. 
Poté jsme byli rozděleni do 4 skupin 
po třech týmech. V základní skupi-
ně jsme porazili obě soupeřící školy 
a  postoupili tak do semifinále, ve 
kterém jsme těsně prohráli 3:4, a tak 
nás čekal souboj o  celkové 3. místo 

z 12 zúčastněných škol. V tomto souboji jsme zvítězili 4:3 a odvezli si tak diplom a bronzo-
vé medaile. Naši školu jsem reprezentoval já – Dominik Polášek, Filip Hantke, František 
Lipina a Jaroslav Tomáš. Než jsme jeli domů, tak nás vzal pan školník do McDonaldu. Byl 
to úžasný turnaj.

Dominik Polášek, 7. A

Poděkování SRPDŠ
Děkujeme SRPDŠ při ZŠ Ludgeřovi-

ce, které darovalo naší škole 50.000 Kč! 
Za peníze jsme zakoupili dvě bílé tabule 
na pylonových pojezdech. Tím jsme se 
zbavili posledních dvou starých křídových 
tabulí.
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Zájmová sdružení
Ukončení „Junior univerzity mladého hasiče“

V minulém článku jsem psala o tom, jak probíhaly víkendy na Junior univerzitě v Ján-
ských koupelích. Dnes napíšu o skvělém letním týdnu s mladými hasiči z Moravskoslezské-
ho kraje. Všichni jsme se na ten týden neuvěřitelně těšili a tušili jsme, že to, co prožijeme, 
bude nezapomenutelné. Byl před námi týden nejen praxe a  učení, ale i  zábavy a  dalších 
„prořechtaných“ nocí.

První den jsme měli odpočinkový. Hráli jsme 
zábavné hry, při kterých jsme se seznámili s 1. sku-
pinou, která jezdila v jiné víkendy, než my. Vedoucí 
tedy měli co uhlídat. Na starost měli kolem 60 ti pu-
berťáků. A jelikož byli zrovna letní prázdniny, byli 
jsme všichni jako „z divokých vajec“.

Hned ze začátku jsme navštívili Slezské zemské 
muzeum v Opavě. Z Opavy jsme si to namířili do Zá-
chranného hasičského útvaru v Hlučíně. Tam jsme si 
prošli garáže s novými hasičskými vozy. Ve středu nás 
navštívili hasiči z Vítkova, kteří se nám postarali o zá-
bavu. Mohli jsme si vyzkoušet, jak se dělá pěna a s ní 
jsme potom mohli vybít přebytečnou energii. Jedna z účastnic měla v ten den i narozeniny, tak 
jsme to měli i s boucháním šampíčka. Největší sranda byla, když se pěna nastříkala na trávu 
a poté jsme mohli po ní klouzat jako tučňáci. Rodiče sice po našem návratu z našeho oblečení 
po klouzání v pěně moc nadšení nebyli, ale co? My jsme to prát nemuseli. Další den jsme jeli 
na střední hasičskou školu do Karviné. Po prohlídce školy jsme zamířili do laboratoří, kde jsme 
dělali chemické pokusy, např. učili jsme se pomocí rozvaděčů zapojit elektřinu.

Abychom pořád nejezdili jenom my, dojeli za námi lektoři z VŠB v Ostravě - Výškovi-
cích. Připravili si pro nás báječný program, při kterém jsme se všichni pobavili. A tímhle 
skončil náš týden.

V září bylo vše slavnostně zakončeno promocemi v aule Vysoké školy báňské. Tady nám 
byly rozdány diplomy „inženýrci“. Můžu asi za všechny říci, že to pro nás byla skvělá škola 
a zkušenost. Podívali jsme se na spoustu míst, kde bychom asi za normálních okolností ne-
měli možnost nahlédnout. Mnozí z nás se později budeme potkávat na střední škole v Hra-
nicích na Moravě. Doufám, že takových projektů pro mladé bude více. 

Markéta Chamrádová a Marek Bunček

Ukončení sezóny v ludgeřovické moštárně
Ludgeřovická organizace Českého svazu zahrádkářů ukončila letošní sezónu v  areálu 

moštárny. V sobotu 25. října se zde naposled moštovalo. Za celou podzimní kampaň tu bylo 
zpracováno 6 tun jablek. Zájemci o moštování přicházeli i z řady okolních obcí. Celý areál 
byl uklizen a zazimován tak, aby i v příštím roce dobře sloužil pro akce pořádané zahrádká-
ři, Klubem důchodců, případně dalšími spolky pro veřejnost.
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Zahrádkářům letošní sezónu nepříznivě ovlivnilo letošní deštivé léto. Jaro a  počátek 
léta byly přitom dobré, ranní mrazík sice poškodil zejména květy meruněk, ale např. úroda 
brambor byla nadprůměrná, u  řady zahrádkářů dokonce rekordní. Také rajčatům a pap-
rikám se dařilo. Deště na počátku léta však způsobily, že kvetoucí lípy nemedovaly, což 
zarmoutilo včelaře, protože úly zůstaly bez medu. Deště na konci léta pak přinesly velký 
nápor plísní, hnilob, také strupovitosti a padlí. Postižena byla zejména jablka, jen minimum 
se podařilo sklidit nepoškozených.

Zkušení zahrádkáři se ovšem nedají nepříznivými dopady rozmarů počasí odradit. Vědí 
velmi dobře, že příroda je mocná, nedá se s ní vždy vyhrát. Spíše je znepokojuje ta dramatická 
proměna zahrad ve vesnici. Mizí ovocné stromy a záhony na zeleninu. Přibývají zabetonované 
plochy a týden co týden sekané trávníky, vše podle hesla „proč doma něco pěstovat, když nej-
lepší zahradník je Kaufland“. Ano, v supermarketech jsou krásné ovoce i zelenina po celý rok, 
ovšem například jablka v průměru 20 krát stříkaná prostředky proti škůdcům, plísním atd. 
Podobně to je s celým sortimentem. Přitom doma na zahrádce lze vypěstovat ovoce a zeleninu 
mnohem zdravější. Je tu však ještě jeden problém. S tím jak se omezuje pěstování v zahradách, 
mizí zkušenosti, znalosti a dovednosti zahrádkářů. Hrozí, že zejména naši potomci nebudou 
mít ponětí, jak vypěstovat například brambory a bude klesat jejich fyzická zdatnost a přibývat 
civilizačních nemocí. My, kteří si ještě pamatujeme na válku a bídné první roky po ní, neza-
pomínáme, jak si tehdy lidé pěstování na zahradách považovali. Dalším faktem je, že práce 
na zahradě s motykou, rýčem a podobně je to nejpřirozenější tělesné cvičení, které je navíc 
k dispozici doma a zadarmo. Zahrádkář to je i zajímavý koníček na čerstvém vzduchu. Snad 
lidé časem přece jen pochopí, že pěstování na zahradě je mnohem zdravější, zajímavější a uži-
tečnější než třeba vysedávání nad stupidními počítačovými hrami.

AV.

Přednáška v Klubu důchodců Vrablovec
29. října navštívil Klub důchodců Vrablovec ředitel Charity Hlučín Mgr. Bc. Lukáš 

Volný. Pro přítomné si připravil velice zajímavou přednášku na téma: „Týrání a zneužívání 
seniorů ve větší šíři“. Uvedl příklady ekonomického zneužívání seniorů při nákupech a pro-
dejích, okrádání osamělých seniorů, dále přednášel o fyzickém a psychickém týrání starých 
osob cizími lidmi i rodinou. Pohovořil o registrované sociální službě a uvedl příklady.

Členové klubu odměnili Mgr. Bc. Volného za velice poutavou přednášku velkým potleskem.
Eva Vojevodová, předsedkyně KD Vrablovec
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Z výstavy kanárů a exotického ptactva
Výstava se konala ve dnech 8. a 9. listopadu v ludgeřovickém areálu chovatelů. Je to tra-

diční podzimní výstava, letos se zde uskutečnila už po třiadvacáté. Pořadatelem byl Klub 
chovatelů barevných a postavových kanárů K2 Ostrava, předsedou je pan Arnošt Vraník 

z ulice Horní a členy jsou i chovatelé z Ludgeřovic. Výstava byla také mistrovstvím klubu. 
Vystaveno bylo 311 ptáků od 24 vystavovatelů. Výstavní sál byl hezky vyzdoben desítkami 
výkresů žáků základní školy, jejichž námětem také byli ptáci. Byla to pěkná výstava, zaslou-
žila by si větší zájem občanů.

AV.

Rock and roll párty v Hostinci na Vrablovci 
Kapela NEO CHESS SUNNY Rock ’n‘ Roll Band hrála 8. listopadu v  Hostinci na 

Vrablovci. Bylo to v tomto prostředí už její třetí vystoupení. Večer plný rokenrolu se opravdu 

vydařil. Sál byl plný do posledního místa, účastníci si hudbu i tanec naplno užívali. Mezi 
tančícími převažovali třicátníci až padesátníci, ti si především připomínali tu správnou hud-
bu svého mládí.

AV.
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Slavnost k uctění patrona myslivců sv. Huberta
Slavnost pořádalo 9. listopadu Myslivec-

ké sdružení Ostříž a začala v 10 hodin vel-
kou mší svatou v kostele sv. Mikuláše. My-
slivci byli v  uniformách, před oltářem byla 
výzdoba z  mysliveckých trofejí a  na kůru 
vedle varhan hrála i trojice studentů lesnické 
školy z Hranic na lesní rohy a s nimi zpívala 
kostelní schola. Lesní rohy spolu se zpěvem 
zněly v  kostele nádherně a  významně při-
spěly ke slavnostní atmosféře. Mši svatou 
celebroval farář Mgr. Václav Koloničný, do-
provázelo jej 7 ministrantů. Po mši se mys-
livci a  jejich hosté, byl mezi nimi i starosta 

obce Mgr. Daniel Havlík, odebrali do myslivecké chaty Ostříž na nedělní oběd ze zvěřiny. 
Na Ostříži všechny přivítal předseda místního mysliveckého sdružení pan Petr Stoklasa. 
Pan farář vyřídil myslivcům pozdrav biskupa Františka Václava Lobkowicze. Slavnostní 
fanfáru na lesní rohy zahráli studenti lesnické školy. Byla to krásná slavnost a vypadá to, že 
v Ludgeřovicích byla založena nová tradice.

AV.

Starosta obce na besedě v Klubu důchodců Ludgeřovice
12. listopadu při setkání členů Klubu důchodců 

Ludgeřovice v  sále Obecního domu se uskutečnila 
beseda se starostou obce Mgr. Danielem Havlíkem. 
Pan starosta hovořil o  záměrech vedení obce v  za-
čínajícím volebním období, odpověděl na dotazy. 
Diskutovalo se pak zejména o problémech s neukáz-
něnými, příliš rychle jezdícími řidiči v obci a o mož-
nostech řešení. Byla to zajímavá a užitečná beseda, 
která všechny v sále zaujala.

AV.
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Ludgeřovický krmáš v Klubu důchodců Vrablovec
Jako každoročně oslavili 12. listopadu 

členové klubu ludgeřovický krmáš při svém 
pravidelném středečním setkání ve Spole-
čenském domě na Vrablovci. Jako v  minu-
lých letech pozvali také starosty Hlučína 
a Ludgeřovic. Nově zvolený starosta Hlučí-
na Mgr. Pavel Paschek se omluvil, jelikož ve 
stejnou dobu probíhalo jednání rady města. 
Za komunitní plánování byla přítomna ko-
ordinátorka Ing. Tereza Kubinová. Obec 
Ludgeřovice zastupoval místostarosta Mgr. 
Pavel Lokaj a p. Vlasta Bortlíková, vedoucí 
úseku správních činností. Předsedkyně při-
vítala hosty, seznámila všechny s došlou poštou, přečetla důležité informace z Hlučínských 
novin, Ludgeřovický zpravodaj členové odebírají.

V klubu vládla ta pravá krmášová zábava, dobré pohoštění, hráli harmonikáři, zpívalo 
se. Došlo i na diskuzi o záměrech vedení obce v začínajícím volebním období. Také se gra-
tulovalo těm, kteří v tomto měsíci slaví narozeniny, mezi nimi také 87 letému panu Josefu 
Klapcovi. Byl to příjemný večer. 

AV.

Listopad tradičně hasiči zasvěcují první pomoci
Při zásazích hasičů někdy vzniká potřeba poskytnutí základních úkonů z oblasti zdravot-

nické přípravy. Ne vždy je sanitka okamžitě na místě. A právě pro tyto případy místní jednotka 
trénuje v rámci odborné přípravy také před lékařskou pomoc.

Letos jsme se sešli v útrobách hasičské zbrojnice v sobotu, 22. listopadu. Konkrétně byl 
využit sál zbrojnice. Díky velkým prostorám tam hasiči naplnili prostor veškerou svou zdra-
votnickou výbavou, kterou disponují. Z počátku se ještě řešily organizační záležitosti nad-
cházejících akcí. Pak jsme ale volně přešli již k tématu záchrany. Vzhledem k tomu, že se 

školení každoročně opakuje, přistoupili jsme 
jen k  opakování znalostí pro připomenutí. 
Takový rychlý přehled toho, co nás může 
u zásahu potkat a na co reagovat. Vyhraze-
ný čas jsme totiž chtěli strávit hlavně pra-
xí. K tomu báječně posloužily staré obvazy, 
krytí a další prošlý nebo použitý materiál.

Členové se tak po úvodním opakování 
mohli rozdělit do dvojic. Jeden vždy dělal 
figuranta, druhý poskytoval pomoc. Své role 
si posléze samozřejmě vyměnili. V sále jsme 
připravili celkově čtyři stanoviště.
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Na tom prvním byla nachystána figurína („Anča“). Slouží k nácviku správné techniky 
resuscitace. Figurína totiž podává digitální výstupy o právě prováděné činnosti. Především 
to, jestli stlačujete na správném místě a  jestli vdechovaným vzduchem naplňuje figurínu 
správně, hodně nebo málo. Lze tak vyzkoušet tento zásadní úkon skoro jako v reálné situaci.

Druhé stanoviště bylo zaměřeno na zběžné celkové rychlé vyšetření pacienta, o kterém 
přesně nevíme, co se mu přihodilo. Cvičilo se oslovení, komunikace a vyšetření samotné. 
Rovněž techniky obvazu různých poranění doslova od hlavy až k patě.

Třetí stanoviště poskytovalo podmínky pro nácvik osoby intoxikované zplodinami ho-
ření. Příprava byla zaměřena na práci se saturačním čidlem, montáží a podáním kyslíkové 
sady, práci s popáleninovou sadou a celkový přístup k této problematice.

Čtvrtý a poslední koutek byl věnován prostředkům fixace a transportu. Procvičila se prá-
ce s páteřní deskou, transportní plachtou, nasazení krčních límců. Trénoval se také přístup 
ke zlomeninám, konkrétně fixace částí těla pomocí vakuových a  jiných dlah. K dispozici 
měli hasiči také vakuovou matraci celotělovou.

Všechny tyto znalosti hasiči mohou využít při své dobrovolné profesi, ale také v osobním 
životě každého z nich. Sanitka nemůže být na každém rohu a každá vteřina správné pomoci 
se přece počítá.

 Ing. David Lange, vaši dobrovolní hasiči

Zajímavosti
Z terénního závodu dálkově řízených automobilových modelů

1. listopadu se uskutečnil na dráze vybudované v letošním roce v prostoru hřiště ludge-
řovické základní školy terénní závod dálkově řízených automobilových modelů. Jako mist-
rovství Moravy ho organizoval RC model klub Ludgeřovice. Závodilo 35 účastníků. Ti se 

svými modely jeli jízdy zručnosti. Pravidla byla taková, že vítězem se stane ten, kdo na trati 
dostane nejméně trestných bodů. Např. za dotek ohraničení jízdní dráhy, za postavení auta 
na kola rukou, pokud se mu při závodě převrátí atd. Byla to zajímavá podívaná, přilákala 
i dost diváků. Závodníkům se ludgeřovická závodní dráha líbí. Ti ludgeřovičtí na ní pravi-
delně trénují. Je to pro kluky i dospělé chlapy určitě zajímavý koníček.

AV.
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Praktický lékař MUDr. Erich Pudich
MUDr. Erich Pudich je ludgeřovický rodák, jako praktický (dříve obvodní) lékař pů-

sobí v naší obci od roku 1983, to je přes 30 let a stal se tak u nás už legendou, stejně jako 
jeho předchůdci MUDr. Hranoš a  MUDr. Gill. Letos se dožívá šedesáti let. Požádal 
jsem jej o rozhovor na téma jeho lékařské praxe a pan doktor souhlasil.

Jako čerstvě vystudovaný lékař absolvoval počátkem osmdesátých let minulého století ob-
vyklou praxi na odděleních ostravské nemocnice. Bylo to v době, kdy MUDr. Gill odešel do 
důchodu a byl problém s náhradou za něj. Ordinovala zde MUDr. Vašková, také už v penzijním 
věku. MUDr. Pudich jako ludgeřovický rodák měl o tento post zájem a tak zde po dokončení 
svého úvazku v nemocnici nastoupil 1. března 1983. Potřebnou atestaci získal o dva roky později. 

Své předchůdce prakticky neznal. Ze vzpomínek pacientů na MUDr. Gilla pochopil, že 
to byl velmi dobrý a obětavý obvodní lékař, který se pacientům naplno věnoval a to i na úkor 
svého volného času a zdraví. Setkal se s ním jen jednou v době svého působení v nemocnici, 
když ten, už jako penzista, sloužil jako lékař záchranky. Nejcennější rady v prvních letech 
postupně získal od šilheřovického obvodního lékaře MUDr. Petra, dlouholetého zkušeného 
praktika a vzácného člověka.

Na novém působišti byl příjemně překvapen zánovní budovou ludgeřovického zdravot-
nického střediska ze sedmdesátých let, na tehdejší dobu dobře vybavenou a dostatečně vel-
kou. Zkušenosti s léčením pacientů jej postupně přiváděly k poznání, že nelze jen spoléhat 
na medikamenty, že hodně důležitá je i spokojenost a dobrá psychická pohoda léčených, že 
je jako lékař povinen i o toto pečovat. U svých pacientů postupně poznával jejich rodinná 
zázemí, jejich životní příběhy, povahy, zlozvyky a podobně. Stále více chápal, že práce dob-
rého obvodního lékaře má více rozměrů, než jen diagnostikovat choroby a předepisovat léky.

Po celých 30 let se skladba pacientů neměnila. Nejčastěji chodí do ordinace se záněty dýcha-
cích cest, s nemocemi krevního oběhu, srdce, cév a zažívacího traktu. Výrazně se však změnily 
diagnostické metody, možnosti léčby a její dostupnost. Například před rokem 1989 bylo k dis-
pozici jen několik málo léků na snížení krevního tlaku. V současné době je jich několik desítek 
a stále přibývají nové. Lékárny byly zásobovány léky jednou až dvakrát za měsíc. Nyní dvakrát 
denně. V poslední době dokonce mohou ze svých počítačů přímo vstupovat do skladových 
databází dodavatelů, takže 
mají v každém okamžiku do-
konalý přehled o  dostupném 
sortimentu léků a objednat je 
mohou jednoduchým kliknu-
tím, dovezeny jim pak jsou bě-
hem několika málo hodin. Na 
srdeční infarkt se dnes umírá 
mnohem méně než před 25 
lety díky novým léčebným 
metodám a  specializovaným 
pracovištím. Lidé po infark-
tu se dnes běžně už po týdnu 
vracejí k  normálnímu životu 
a práci. Díky lepšímu zdravot-
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nictví se lidé dožívají vyššího 
věku. I pro osmdesátileté dnes 
není vyloučeno roztahování 
zúžených cév vložením ste-
nu nebo provedení bypassu. 
To bylo jen několik příkladů. 
Výrazné změny k lepšímu však 
jsou ve všech oblastech zdra-
votnictví. Pan doktor říká, že 
české zdravotnictví je v  sou-
časné době na vysoké úrovni 
a v řadě oborů patří k nejlep-
ším v Evropě.

Lidé si však často zbyteč-
ně sami své zdraví kazí. Vel-
kým zdravotním rizikem je zejména kouření. Podle zkušeností z jeho dlouholeté praxe ví, že 
všem kuřákům, i těm, kteří už před léty kouřit přestali, tato neřest zhoršila zdravotní stav, 
řadě z nich fatálně.

MUDr. Erich Pudich soustavně pečuje o zdokonalování své ordinace. V současné době je 
vybavena i řadou diagnostických a rehabilitačních přístrojů, také moderními počítači. Řada 
vyšetření a rehabilitačních procedur se tak provádí na místě, pacient nemusí jezdit za nimi 
např. do Hlučína. Jsou zde příjemné, zkušené a čiperné sestřičky v čele s paní Lenkou Hrubou, 
provoz ordinace je dobře organizován, pacienti v čekárně zbytečně dlouho nečekají. Pan dok-
tor se postaral i o svého nástupce. Už několik let kromě něj zde ordinuje i jeho dcera MUDr. 
Jana Pudichová. Snaží se jí předávat zkušenosti ze své třicetileté praxe a naopak od ní získává 
poznatky o novinkách v  oboru, které získala při nedávném studiu. Pacienti se tak nemusí 
obávat, že až se pan doktor někdy v budoucnu rozhodne odejít do důchodu, že zůstanou bez 
praktického lékaře.

Nemyslím si však, že by MUDr. Erich Pudich v tomto desetiletí o odchodu do důchodu 
vůbec uvažoval. Je nesmírně vitální, optimistický. Udržuje se sportem i dobrou životosprávou. 
Nikdy nekouřil. Pacienti si jej velmi váží. Svědčí o  tom i  desítky hodnocení, která o něm 
napsali na internetu. Nenašel jsem žádné kritické. Přejme jemu i nám, aby ještě dlouhá léta 
v plném zdraví a síle pečoval o naše občas různými neduhy pochroumaná těla a duše.

AV.

Informace a oznámení
Jubilanti – listopad 2014

Všem jubilantkám
srdečně blahopřejeme!

Anna Krömrová 94 let
Helena Mračná 90 let
Anna Kostková 80 let
Gertruda Osmančíková 80 let
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Mateřská škola Ludgeřovice 
příspěvková organizace, Hlučínská ul.
Co je nového u nás v MŠ na Hlučínské ulici

Po delší odmlce se s vámi, čtenáři Ludgeřovického zpravodaje, chceme podělit o několik 
zajímavých zážitků z akcí naší mateřské školy, které se uskutečnily od začátku školního roku 
2014/2015.

Kromě standardní kultury pro děti v podobě malých divadelních formací, které za námi 
přijíždějí přímo do mateřské školy, se naše děti zúčastnily velmi zajímavé výstavy v Hlučín-
ském muzeu s názvem „Když jsem já sloužil“. Děti si zde mohly prohlédnout vše, co bylo 
potřeba k chovu domácích zvířat. Při této návštěvě se staly účastníky rozhlasového vysílání 
„Křížem krajem“, které bylo odvysíláno Českým rozhlasem Ostrava 2. 10. 2014.

Dalším nevšedním zážitkem pro naše děti byly pohádky, které zahráli studenti SZŠ 
a VOZŠ z Ostravy pod vedením paní Mgr. Miriam Návratové, která je spolu koordinátor-
kou programu „Zdravý životní styl na školách a školkách“. Vše se odehrálo za účasti filmové 

kamery a reportérky televizních regionálních zpráv. Byly natočeny krátké rozhovory s dětmi 
a jejich rodiči, kteří program také zhlédli. Ještě týž den, t.j. 17. 10. 2014 byla reportáž odvy-
sílána na ČT 1 v regionálních zprávách.

Zatím poslední, již tradič-
ní, akcí naší MŠ bylo „Uspávání 
broučků“. Tato akce má u  nás 
již svou několikaletou tradici. 
V  Obecním domě na nás čekal 
s  tematickým programem klaun 
Hopsalín. Po vystoupení se klaun 
Hopsalín prošel se všemi dětmi 
a jejich rodiči v dlouhém svítícím 
průvodu až na zahradu naší MŠ. 
Zde si děti uložily své „broučky“ 
z  kaštanů a  přírodnin pod keře 
a listy a poté spokojeně odcházeli 
spolu s rodiči domů.
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Máme velkou radost z  toho, že 
zájem a spolupráce rodičů dětí je na 
skvělé úrovni, že se spolu s  dětmi 
na připravované akce těší, účastní 
se jich a  také si jich spolu s  dětmi 
užívají.

Blíží se nejkrásnější svátky 
v  roce. Na letošních vánočních tr-
zích v  Obecním domě předvedla 
také skupina našich dětí svůj krátký 
program básní a  tanečků s  názvem 
„Pastelky“.

Chtěli bychom Vám touto ces-
tou popřát příjemné prožití Vánoc 
a v novém roce 2015 mnoho zdraví, 
štěstí a úspěchů.

Pokud máte zájem se o naší práci něco dozvědět, nahlédněte na www.ms-ludgerovice-hl.eu.
Za kolektiv MŠ Šárka Gajdová, učitelka

A jak uspávání broučků a berušek zaznamenal kronikář obce?
Tuto veselou akci pro nejmenší děti a  jejich rodiče pořádala 29. října odpoledne v sále 

Obecního domu Mateřská škola Hlučínská. Děti tam rozdováděl známý a  osvědčený 
Hopsalín a to opravdu pořádně. S velkým elánem neúnavně běhaly, skákaly, tancovaly, cvi-
čily, soutěžily a hlavně se radovaly. Bylo znát, že pohyb je baví, že ještě nejsou poznamenány 

dlouhým vysedáváním u počítače nebo s telefonem u ucha. Dobře se bavili i jejich rodiče. 
Po setmění se všichni vydali v průvodu se svítícími nafukovacími balonky a s lampiony do 
zahrady mateřské školy. Tam broučky i berušky na celou nastávající zimu symbolicky uspali. 
Pak se rodiče s dětmi vydali do svých domovů, aby tam své caparty uspali opravdově, ovšem 
jen na právě začínající noc. Byla to hezká, vydařená akce.

AV.
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Revitalizace zeleně na hřbitově

Na hřbitově byly vykáceny přestárlé stromy a  keře, vykopány nebo vyfrézovány jejich 
pařezy. Vysázeny byly nové stromy, např. lípy, sakury a keře - např. 130 sloupových jalovců. 
Rozmístěny byly nové lavičky, doplněny nové odpadkové koše.

AV.

Nenechte si zkazit prožití vánočních svátků a příchod Nového roku
Naše domovy jsou dnes doslova přeplněny vysoce hořlavými materiály, jako jsou koberce, 

čalounění, záclony. Požáry v bytech se pak rychle šíří a mohou způsobit značné materiální 
škody, nehledě na ohrožení životů a zdraví. Proto i o vánocích musíme maximálně opatrně 
zacházet se všemi zdroji otevřeného ohně.

 
1) Pozor na svíčky a prskavky

Pamatujte, že hořící svíčka nebo prskavka je otevřený oheň a jako s takovým by se s ní 
mělo zacházet. Ještě ve vzdálenosti 8 – 10 cm od plamene svíčky teplota přesahuje 200 °C, 
což stačí k zapálení papíru, plastů, textilií a dalších předmětů, které doma neopatrně nechá-
te v blízkosti hořící svíčky. 

Zapálenou svíčku nelze proto položit kamkoli a na cokoli. Svíčka by měla být umístěna 
na stabilní nehořlavé podložce bránící přímému kontaktu hořící svíčky s podkladem (např. 
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chvojím adventního věnce, ubrusem apod.). Svíčky umístěte v  dostatečné vzdálenosti od 
hořlavých materiálů, rozhodně je nedávejte k  oknům do průvanu, blízko záclon, v  těsné 
blízkosti sedaček či jiných textilií, nenechávejte je ani na poličce nebo skříni, neboť oheň se 
rychle přenese na nábytek a zařízení bytu.

Zapálené svíčky, ať již umístěné na vánočním stromku, adventních věncích nebo jinde, 
nesmíte nechat během jejich hoření bez dozoru. Zhasněte je vždy, když opouštíte domov nebo 
jdete spát.

Požáry vánočních stromků se však v posledních letech objevují spíše ojediněle, protože 
většina domácností již dnes využívá spíše elektrické žárovkové svíčky. I u nich bychom měli 
dodržovat základní bezpečnostní pravidla. Tedy kupovat výrobky nejlépe v běžné prodejní 
síti, opatřené českým návodem použití a s příslušnými certifikáty. Hasiči evidují případy, 
kdy kvůli elektrickému zkratu i elektrické svíčky dokázaly zapálit stromek.

Zkušenosti ukazují, že k požárům vánočních stromků dochází paradoxně spíše v prvních 
dnech nového roku, kdy si například děti na stromku zapálí třeba prskavku nebo petardu 
a proschlé jehličí snadno chytne, popř. po jejím dohoření spadnou žhavé části na koberec či 
jiný kus nábytku a dojde k požáru.

2) Pozor při vaření a vytápění
Vánoce jsou také obdobím pečení a vaření. Nenechávejte bez dozoru otevřený plamen 

plynového sporáku a dbejte zvýšené opatrnosti při vaření, aby nedocházelo ke vznícení při-
pravovaných potravin. Pamatujte, že např. horký olej na pánvi a  jiné hořlavé kapaliny se 
NESMÍ hasit vodou, jinak může snadno dojít k popálení. Pokud se vám na pánvi vznítí 
potraviny, tak je nejlepší pánev zakrýt pokličkou a oheň tak udusit, případně použít hasicí 
přístroj s náplní určenou speciálně na jedlý olej. Než ale začnete požár hasit, jako první vy-
pněte přívod energie (plyn, elektřinu).

Mnoho požárů v domácnostech v zimním období vzniká také kvůli neopatrnému za-
cházení s topidly a nedbalosti v péči o komíny. Užívejte výhradně topiva pro dané topidlo 
určené, nezapalujte pomocí vysoce hořlavých látek (např. benzínu) a netopte např. odpady, 
plasty apod. Neumísťujte do blízkosti topidel žádné hořlavé látky - žhavé částice odlétající 
z topidla mohou velice snadno zapálit dřevo či papír uskladněný v blízkosti kamen. Komíny 
si nechte pravidelně čistit a kontrolovat.

3) Pozor na pyrotechniku
Na konci roku však nehrozí jen svíčky nebo prskavky, během vánoc se již prodává zá-

bavní pyrotechnika a lidé „zbrojí“ na oslavy příchodu nového roku. Prodejci by však měli 
při jejich prodeji a uskladňování dodržovat základní bezpečnostní pravidla, aby nedošlo ke 
vzniku požáru, výbuchu nebo jinému ohrožení. Prodej zábavní pyrotechniky a manipulaci 
s ní upravuje vyhláška Českého báňského úřadu č. 174/1992 Sb. ze dne 16. března 1992 
o pyrotechnických výrobcích a zacházení s nimi.

Pokud využíváte vánočních svátků pro úklid své domácnosti, nezapomeňte na věci ulo-
žené na balkoně. Během oslav konce roku může zbloudilá petarda nebo jiný kus zábavní 
pyrotechniky tyto věci snadno zapálit.

(Článek vychází z materiálu Odboru prevence HZS MSK)
Jakub Krenstetter, referent prevence a OO SDH Ludgeřovice
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Sport
4. kolo ligy mladších a starších 
žáků ve vzpírání

V sobotu 25. října proběhlo v Ostravě 4. 
kolo ligy mladších a starších žáků ve vzpí-
rání.

Na vzpěračském podiu se představili 
také dva mladí vzpěrači Ondřej Tchurz 
a  Matěj Madlé z  Ludgeřovic a  pomohli 
družstvu Bonatrans Bohumín ke třetímu 
místu a zároveň k postupu do finále o mis-
tra ČR, které proběhne 29. 11. 2014 v Bohumíně.

Výkony ludgeřovických: 62,9 (2001) Matěj Madlé – trh 45 kg, nadhoz 62 kg (156 sin. bodů)
 64,4 (2000) Ondřej Tchurz - trh 68 kg, nadhoz 78 kg (200 sin. bodů)

Rádi bychom mezi nás, vzpěrače, přivítali nové zájemce o náš krásný sport. Trénujeme tři-
krát týdně. Více informací Vám poskytne trenér Oldřich Tchurz – e-mail: tchurz@centrum.cz.

Oldřich Tchurz, trenér

Poslední utkání ludgeřovických fotbalistů
Poslední mistrovské utkání ludgeřovických fotbalistů v podzimní části soutěže I. B třídy 

se konalo 8. listopadu. Soupeřem bylo mužstvo TJ Darkovice. Zápas skončil nerozhodným 
výsledkem 0 : 0. Soupeř hrál tvrdě a často nečistě, jeho hráči dostali během utkání 4 žluté 

karty, 10 minut před koncem jeden hráč dokonce červenou. Ludgeřovičtí sice měli převahu, 
avšak nedokázali vsítit gól. Kromě štěstí měl soupeř i dobrého brankáře, ten úspěšně vyřešil 
i jasné gólové situace a chytil i penaltu. Utkání sledovalo asi 150 diváků. Se 17 získanými 
body přezimují fotbalisté TJ Ludgeřovice v tabulce soutěže uprostřed na 7. místě.

AV.

Ondřej Tchurz – nadhoz 78 kg
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ZITKY LETÁKY KATALO

REZENTAČNÍ DESKY MANUÁLY PLAK

ÁSTĚNNÉ KALENDÁŘE STOLNÍ KALENDÁ

OŠTOVNÍ OBÁLKY DOPISNÍ PAPÍRY KALK

OBJEDNÁVKA VIZITKY LETÁKY KATALOG

PUBLIKACE PREZENTAČNÍ DESKY MANUÁ

PLAKÁTY NÁSTĚNNÉ KALENDÁŘE STOLN

POŠTOVNÍ OBÁLKY DOPISNÍ PAPÍRY KAL

OBJEDNÁVKA VIZITKY LETÁKY KATALO

LETÁKY KATALOGY PUBLIKACE PREZEN

ĚNNÉ KALENDÁŘE STOLNÍ KALEN

DOPISNÍ PAPÍRY KA
ATALO

E-shop tisku

123x87.indd   1 4/28/14   8:53:15 AM

- zateplujeme levně a kvalitně
- přijedeme, poradíme, vyměříme
- ZDARMA cenová nabídka
- ZDARMA venkovní parapety

NÁTĚRY FASÁD
ZATEPLENÍ FASÁD

PŮJČOVNA LEŠENÍ

Inzerce
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Pojištení
pro sportovc

e
úrazové a rizikové

životní pojištění
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Nechte si svátky provonět čerstvě řezaným stromečkem.

PRODEJ VÁNOČNÍCH

STROMKŮ

Prodej zahájen dne 10. 12. 2014
v Petřkovicích na náměstí

 Jedle normanská 
   Smrk stříbrný a ztepilý 

   Borovice černá 
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OBECNÍ ÚŘAD LUDGEŘOVICE
800 101 087 – bezplatně

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Místostarosta obce:  mistostarosta@ludgerovice.cz 731 581 030
Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: starinsky@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz 553 876 014

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 18:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 15:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

Úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna navíc:
Čtvrtek: 8:00 – 12:00


